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Kære Karl Iver Dahl Madsen

Tak for dit brev af 7. september 2009 med kommentarer til finanslovsforslaget for 2010 
for så vidt angår EU midler under fiskerfondsprogrammet (EFF) samt 
konsulentordningen og regnskabsstatistik for akvakultur.

Som jeg også gav udtryk for i mit brev af 16. juli 2009 til et bredt udsnit af branchen, 
herunder Dansk Akvakultur, kan jeg forsikre om, at jeg generelt arbejder for, at 
fiskerifondsprogrammet fortsat vil kunne være med til at skabe fremdrift og udvikling i 
dansk fiskeri og akvakultur.

I 2009 har vi således med Grøn Vækst aftalen væsentligt sikret akvakulturerhvervets 
fremadrettede udviklingsmuligheder i form af etableringen af en pulje på 100 mio. i 
perioden 2010-2015 kr., som målrettes de mest avancerede recirkuleringsteknologier 
(FREA eller modeldambrug type 3).

Jeg noterer, at Dansk Akvakultur støtter forslaget om, at midlerne under den hidtidige 
konsulentordning overføres til fiskerifondsprogrammet og at det har været en ordning til 
stor gavn for erhvervet. I den henseende vil jeg gerne pointere, at konsulenterne yder et 
vigtigt bidrag til sektoren, og at jeg arbejder for at rådgivningsindsatser også 
fremadrettet kan fortsætte med offentlig støtte. Derudover kan vi i fællesskab være 
tilfredse med den fremtidige finansiering af regnskabsstatistisk for akvakultur. Gode 
statiske oplysninger udgør en væsentlig del af grundlaget, hvorpå vi kan følge 
udviklingen i dansk akvakultur. 

Prioriteringen af midlerne under fiskerifondsprogrammet skal i henhold til den politiske 
aftale drøftes af aftaleparterne i slutningen af hvert år. Mit udgangspunkt i 
forhandlingerne er, at eventuelle ændringer i bevillingsfordelingen sker efter, hvor 
projekterne har den størst mulige effekt. 

Med venlig hilsen
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